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Høringssvar vedr. flytning af Klub Stjerneskud 
På møde den 19. januar 2023 besluttede Social og sundhed, at administrationen skulle 
arbejde videre med muligheden for flytning af Klub Stjerneskud fra de nuværende 
lokaler på Østergården til AKU Center Ejegod. 
 
Som led i det videre arbejde har forslaget været i høring i berørte lokale MED-udvalg 
samt bruger-/pårørenderåd på AKU Center Frederikssund, herunder klubrådet i Klub 
Stjerneskud, og i kommunens botilbud i perioden fra den 1.-28. februar 2023. 
 
I dette notat fremgår de fremsendte høringssvar.  

AKU Center Frederikssund 
Administrationen har modtaget høringssvar fra AKU Center Frederikssund: 
 
I AKU Center Frederikssund er vi rigtig glade for at blive inddraget via en høringsproces 
om en evt. flytning af Klub Stjerneskud fra Østergården til AKU Center Ejegod. 
 
Vi har i den forbindelse inddraget flere forskellige aktører fra AKU Centret for at høre 
deres perspektiver ift. en evt. flytning, så vi har kunnet inddrage deres input i dette 
høringssvar. Konkret har vi kørt en høringsproces med: 1) 25 brugere af Klub 
Stjerneskud, 2) brugerrådet på Ejegod og flere værksteder 3) AKU Centrets lokale MED-
udvalg. 
 
Hvordan inddragelsen er foregået, redegør vi for nederst i dette høringssvar, ligesom 
også spørgsmålene stillet til brugerne er vedlagt som bilag. 

1) PERSPEKTIVER FRA BRUGERNE 

Transport til klubben 
Brugerne er bosat over hele Frederikssund Kommune, nogle også uden for kommunen. 
Det betyder, at nogle vil få længere transport til Klub Stjerneskud ved en flytning til 
Ejegod, mens andre vil få kortere vej.  
 
Der er delte meninger om, hvor meget afstanden til klubben og dermed transporten 
betyder. Nogle synes, det vil være rart med kortere transport til klubben, men ikke 
afgørende, mens andre vurderer, at de vil få mere lyst til at komme i klubben, hvis den 
ligger ved Ejegod frem for Østergården. Enkelte brugere oplyser, at de måske vil bruge 
klubben mindre, hvis de får længere transporttid end nu, mens en enkelt er ret 
bekymret over den længere transport ved en flytning. Og andre igen siger, at de er 
ligeglade med, om de får længere eller kortere transport ved en flytning, hvis bare de 
får bedre forhold på Ejegod. 
 
Herudover er nogle optagede af, om arbejdstiden i deres dagtilbud kommer til at passe 
med klubtilbuddets åbningstid. Nogle nævner muligheden for at kunne tage med 
hinanden hjem i et evt. slip mellem dagtilbud og klub, hvis klubben flyttes til Slangerup. 

Aktiviteter i klubben 
Brugerne synes, at der aktuelt er gode aktiviteter i Klub Stjerneskud og kan derfor ikke 
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umiddelbart pege på noget, de mangler. Dog nævner mange, at de savner ro, fordi der er 
meget larm i de små lokaler, når mange er samlet. Grundlæggende opleves det høje 
støjniveau som et stort problem for mange. 
 
Brugerne har en forventning til, at en flytning til Ejegod vil betyde en række nye 
muligheder og gode aktiviteter både indendørs og udendørs. Her nævnes bl.a. muligheden 
for at lave bål, grille, spille fodbold/rundbold/petanque/dart, bruge computerrum, bruge 
musiklokalet, bruge haven til aktiviteter og til at hygge sig, tilbud om en bedre kantine og 
brug af køkken. 

Indendørs og udendørs rum i klubben 
Der er bred enighed om, at hverken indendørs eller udendørsfaciliteterne er gode i de 
nuværende rammer i Klub Stjerneskud – direkte adspurgt siger flere: Vi er utilfredse med 
lokalerne! Og udendørsarealer er der næsten ikke noget af. 
 
Her nævnes, at der er meget lidt plads til aktiviteter og til at være i det hele taget, og at 
der altid er for meget støj. Alternativt kan man søge ro ovenpå, men så afskærer man sig 
fra at være sammen med sine venner. Desuden er det svært for kørestolsbrugere at 
komme rundt. Brugerne er derudover utilfredse med, at skulle op på 1. sal for at spise – 
bl.a. er det også her svært for kørestolsbrugerne. 
 
Brugerne har en forventning om, at en klub i Ejegods rammer vil give meget mere plads 
både til at lave aktiviteter og til at hygge sig i mindre grupper. Det gælder både indendørs 
og udendørs. Dog nævner nogle, at de ikke håber, det betyder, at de ikke længere 
kommer på tur med klubben. 

Mad i klubben 
Der er bred enighed om, at den nuværende madordning er alt for dyr. Der er delte 
meninger om madens kvalitet – en del synes, at maden er god, mens flere synes, den er 
kedelig eller dårlig. Nogle nævner desuden, at portionerne er for små, så man er nødt til at 
spise, når man kommer hjem. 
 
Alle brugerne ønsker sig en billigere madordning og håber, det vil være en af gevinsterne 
ved at flytte klubben til Ejegod. Nogle vurderer, at flere ville melde sig til madordningen, 
hvis den var billigere. Nogle mener ovenikøbet, at de selv og andre ville komme oftere i 
klubben, hvis maden var billigere. En del vurderer, at maden også ville blive bedre, hvis 
den var lavet på Ejegod. 

Skift fra arbejdsplads til klub i løbet af dagen 
Generelt lader det ikke til at have den store betydning for hovedparten af Ejegods-brugerne 
at skulle gå i dagtilbud og i klub samme sted. En bruger siger konkret: ”Når man er på 
arbejde, så tænker man på arbejde, og når man er i klub, så tænker man på klub”. En 
anden siger: ” Bare klubben bliver større, og vi ikke hele tiden skal dele med andre, så er 
det lige meget”, mens en tredje synes, det er en fordel at kunne gå direkte i klub samme 
sted. Der er dog enkelte, der gerne vil fastholde adskillelse af dagtilbud og klub. 
 
Herudover er borgerne optagede af, om arbejdstiden og klubtiden passer sammen, hvis 
klubben rykkes til Ejegod. 

Fra Østergården til Ejegod 
Selve flytningen fra Østergården til Ejegod og tilvænningen til et nyt sted lader ikke til at 
fylde hos ret mange af borgerne. De fleste nævner, at de allerede kender Ejegod, så det 
ikke bliver noget problem. Enkelte kan godt forestille sig, at de lige skal prøve det et par 
gange for at vænne sig til at være et nyt sted, men de er optimistiske og godt mener, de 
kan klare det. Et par stykker siger, at de har prøvet at flytte før, så det skal nok gå. 
Herudover er en del enige om, at det ville være så godt at komme til Ejegod, at de gerne 
tager en flytning med. 
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Godt eller dårligt, hvis klubben flyttede til Ejegod 
Næsten alle brugere er enige om, at det klart er bedre at flytte klubben til Ejegod end at 
blive på Østergården. Der kan for nogle være en ulempe ift. en længere transport, men 
flere nævner, at det tager de gerne med, hvis bare de kan gå i klub på Ejegod. Af konkrete 
gevinster ved at flytte klubben til Ejegod nævnes: 
 

• Større, bedre og flere lokaler 
• Mulighed for flere aktiviteter inde og ude 
• Mulighed for at dele sig i mindre grupper 
• Billigere mad 
• Kortere vej hjem 
• Mere ro 
• Generelt bedre forhold 

2) PERSPEKTIVER FRA AKU CENTRETS MED-UDVALG 
Flytning af Klub Stjerneskud til Ejegod har ligeledes været drøftet i AKU Centrets lokale 
MED-udvalg, hvor tilbagemeldingerne var følgende: 
 
Generelt er der stor opbakning til at flytte Klub Stjerneskud til Ejegod, hvor man vurderer, 
at der kan skabes langt bedre muligheder for både aktiviteter og samvær samt mere 
kontinuitet for borgerne. Derudover peges der på, at større rammer forhåbentlig vil 
reducere konfliktniveauet blandt borgerne – konflikter, som formodes at relatere sig til 
megen støj og alt for lidt plads i klubben, som borgerne ofte tager med sig tilbage til 
dagtilbuddet, hvor personalet her skal hjælpe med løsninger. 
 
Endelig er der et håb om at kunne tilbyde flere borgere et klubtilbud, hvis det foregår i 
større og bedre fysiske rammer på Ejegod. 
 
Dog kan der være en lille bekymring ift. de borgere, som har svært ved at overskue en 
længere transport til Ejegod, og som evt. ville melde sig ud af klubben. Her er der stor 
opmærksomhed på den pædagogiske opgave, der ligger i at forberede borgerne på 
flytningen og ændret transport, så de får den nødvendige støtte i overgangen. 

3) HØRINGSPROCES 
Inddragelse af borgerne i høringsprocessen er foregået på følgende måde: 
 

• 30 borgerne i Klub Stjerneskud er blevet inddelt i grupper med en fagperson i hver 
gruppe, hvor de har fået stillet en række spørgsmål ud fra en fast spørgeramme, jf. 
bilag 1, der dækker de hovedområder, som kommunes notat med 
sagsfremstillingen vedrører. Spørgsmålene har været åbne, men forståelige og 
målrettet borgernes funktionsniveau, og forsøgt ikke at være værdiladede. Det 
førte til nogle gode drøftelser og relevante svar fra borgerne 

• Der har ligeledes været kørt kortvarige høringsprocesser på flere værksteder på 
Ejegod med afsæt i den samme spørgeramme som på Klub Stjerneskud 

• Ejegods Brugerråd med seks brugere, der repræsenterer alle Ejegods brugere, har 
haft en god drøftelse om fordele og ulemper ved at flytte klubben til Ejegod 

 
Herudover har flytningen af Klub Stjerneskud været drøftet i AKU Centrets lokale MED-
udvalg, inkl. AMR og TR-repræsentanter samt repræsentanter fra de tre store enheder i 
AKU Centret, således at perspektiverne har været bredt repræsenteret. 
 
Vi håber, at vores høringssvar kan bruges konstruktivt og takker for at få denne mulighed 
for at blive hørt. Hvis I skulle sidde tilbage med spørgsmål eller har behov for en uddybning 
af vores høringssvar, er I velkomne til at rette henvendelse til AKU Center Frederikssunds 
forstander Karsten Bendix. 
 



 

 
4 

Bilag 1: Spørgeramme vedr. flytning af Klub Stjerneskud 
 
 
Transport til klubben 

• Hvis klubben flyttede til Ejegod i Slangerup, ville I så få længere eller kortere vej 
til klubben end nu? 

• Ville det betyde noget i forhold, hvor meget I har lyst til at bruge klubben? 
 

 
Aktiviteter i klubben 

• Er I glade for aktiviteterne i klubben nu – eller er der noget, I savner? 
• Kunne I forestille jer, at en klub på Ejegod kunne give nogle muligheder for nogle 

flere aktiviteter? 
• Hvad kunne I godt tænke jer af aktiviteter, som kræver mere plads, end I har 

nu? 
 

 
Indendørs og udendørs rum i klubben 

• Hvad synes I om indendørslokalerne i klubben nu? 
• Hvad synes I om udendørsområderne i klubben nu? 
• Kan man sidde i ro alene i klubben nu? 
• Hvad ville det betyde at få mere plads inde og ude på Ejegod? Fx bålplads, 

græsplæne og en terrasse 
 

 
Mad i klubben 

• Hvad synes I om madordningen i klubben lige nu? 
• Hvad ville det betyde, hvis I kunne købe billigere mad på Ejegod? 

 
 
Skift fra arbejdsplads til klub i løbet af dagen 

• Er I glade for at skifte fra jeres arbejdsplads til klubben i løbet af dagen? 
• Hvordan ville det være at både gå på arbejde og i klub det samme sted? 

 
 
Fra Østergården til Ejegod 

• Ville I synes, det var spændende at skifte fra Østergården til Ejegod? Eller måske 
lidt stressende? 

• Tror I, at det ville være svært at vænne sig til at gå i klub på Ejegod? 
 

 
Godt eller dårligt, hvis Klubben flyttede til Ejegod? 

• Synes I, at det ville være godt eller dårligt, hvis Klub Stjerneskud flyttede til 
Ejegod? 

• Hvorfor? 
 

Pårørenderådet ved Rosenfeldthusene 
Administrationen har modtaget høringssvar fra Pårørenderådet ved Rosenfeldthusene: 
 
Tak for muligheden for at afgive høringssvar 
 
Pårørenderådet ved Rosenfeldthusene bifalder intentionen om flytning af Klub Stjerneskud 
fra Østergården til Ejegodcentret 
 
Vi er enige i at Ejegodcentrets lokaler og faciliteter bedre vil kunne opfylde brugernes 
behov 
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Vi ser det som en fordel, at brugerne kan blive på Ejegodcentret efter dagtilbuddets ophør. 
Blot kan vi blive bekymrede for eventuelt personaleslip mellem dagtilbuddets ophør og 
klubtilbudddets start 
 
Vedrørende transport til og fra Klub Stjerneskud forventer vi, at det er personale fra 
Rosenfeldthusene der bringer og henter brugere bosiddende på Rosenfeldthusene. Samt at 
Rosenfeldthusene kompenseres for den væsentlig længere transport, (personaletimer der 
bruges på at køre brugerne) da transport ikke er en del af ledsagerordningen. Tiden der 
bruges på transport, bør ikke gå fra de beboere på Rosenfeldthusene der ikke ønsker at 
komme i Klub Stjerneskud. Et ønskescenarie kunne være, at det var de selskaber der i 
forvejen transporterer beboerne til og fra Ejegodcentret til daglig, der eventuelt kunne køre 
beboerne hjem fra Klub Stjerneskud. Det ville være trygt og godt for beboerne, og en 
hjælp for personalet på Rosenfeldthusene 
 
Da Klub Stjerneskud er et paragraf 104 tilbud forstår vi ikke, at brugerne på 
Rosenfeldthusene selv skal møde med en ledsager, for at kunne komme i Klub Stjerneskud. 
Et paragraf 104 tilbud -  er et tilbud som indbefatter alle beboere på Rosenfeldthusene - 
som vi forstår paragraffen. F.eks. er en enkelt beboer på Rosenfeldthusene bevilliget 7 
timers ledsagelse til klubbesøg. Dette dækker kun et klubbesøg hver 14. dag Forestiller 
man sig, at flere af beboerne på Rosenfeldthusene skulle have muligheden for IGEN at 
komme i Klub Stjerneskud, vil det kræve rigtig mange ledsagertimer. Alternativt vil 
kommunen kunne ansætte mere personale i Klub Stjerneskud, så de kunne opfylde deres 
forpligtigelse som paragraf 104 tilbud 
 
Der er egenbetaling på kosten - hvilket vi finder rimeligt. Det er glædeligt at kostprisen ved 
en flytning af Klub Stjerneskud til Ejegodcentret vil kunne sættes væsentligt ned, men 
brugere med ledsager skal udover egen kost, også betale for mad og drikke til ledsageren. 
 
Klub Stjerneskud er et uvisiteret tilbud for kommunens egne borgere, alligevel skal der en 
sagsbehandler ind over ???, 
 
Da der for tiden er venteliste til Klub Stjerneskud forventer vi, at der hurtigst muligt bliver 
åbnet op for, at alle borgere fra kommunens døgntilbud der ønsker at komme i Klub 
Stjerneskud - får tilbuddet 

Beboer-/pårørenderådet på Vangedevej 
Administrationen har modtaget høringssvar fra Beboer/pårørenderådet på Vangedevej: 
 
Beboerne på Vangedevej giver udtryk for, at de alle synes, det er en god ide at flytte Klub 
Stjerneskud til AKU i Slangerup. 

Dorthe Kyster, pårørende til beboer på Lunden 
Administrationen har modtaget høringssvar fra Dorthe Kyster, der er pårørende til en 
beboer på Lunden: 
 
Vedr. en evt. flytning af Klub Stjerneskud med mit kendskab til de fysiske rammer på 
Ejegod, vil det give god mening at flytte klubben hertil. 
 
Men for at udnytte Ejegods mange gode faciliteter på en hensigtsmæssig måde vil det 
kræve mere personale, med mere personale kunne flere borger også få mere glæde af 
klubbens tilbud. 
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